

PROCEDURAL SAFEGUARDS LETTER

Date Sent (mm/dd/yyyy):

Student's name:

Address:

Dear:

The enclosed Procedural Safeguards Notice describes your rights and the procedures that safeguard your rights under state and federal special education law, including the Individuals with Disabilities Education Act, commonly referred to as "IDEA 2004." These laws and regulations require local educational agencies to provide a free appropriate public education (FAPE) to all students with disabilities who are in need of special education. A free appropriate public education, or FAPE, means special education and related services designed to meet the individual educational needs of your child provided, at no cost to you, in conformity with your child's Individualized Education Program (IEP).

The information contained in this Procedural Safeguards Notice is important to you and your child. Please take time to review it. While we have attempted to consolidate a great deal of information into a readable format, we recognize that the information can be cumbersome. If you need clarification, you can seek help from personnel in the agency that provides educational services to your child. You also have the right to be informed of organizations that are established to assist parents in understanding their rights under these laws. Some of these resources are listed below and also contained in the Procedural Safeguards Notice.

If you have a concern about your child's educational program, you may wish to contact your child's teachers, principal, or school administrators. This type of communication is often helpful in resolving concerns.

You also have the right under federal law to file a complaint with the Pennsylvania Department of Education and/or to initiate due process procedures as described in Section VI of this Procedural Safeguards Notice.

Sincerely,

NAME and TITLE

## LOCAL RESOURCES FOR PARENTS\*

\*Additional Resources are listed on the Procedural Safeguards Notice.

If you have a child with an intellectual disability and/or emotional disturbance, he/she is entitled under the Pennsylvania Mental Health and Intellectual Disability Act of 1966 and the Pennsylvania Mental Health Procedures Act of 1976 to the services of a local Mental Health/Intellectual Disabilities (MH/ID) Center for an independent medical, psychological, and educational evaluation to be performed by a state-certified professional at no cost to you.

NAME/ADDRESS/PHONE NUMBER OF MH/ID BASE SERVICE UNIT:

LOCAL CHAPTER OF THE PENNSYLVANIA ARC:

### **LEGAL ASSISTANCE**

DISABILITY RIGHTS PENNSYLVANIA  
800-692-7443 (Toll-Free Voice)  
877-375-7139 (TDD)  
717-236-8110 (Voice)  
717-346-0293 (TDD)  
717-236-0192 (Fax)  
[www.disabilityrightspa.org](http://www.disabilityrightspa.org)

PENNSYLVANIA BAR ASSOCIATION  
P. O. Box 186  
Harrisburg, PA 17108  
800-932-0311 (Phone)

## LETTRE DE GARANTIES PROCÉDURALES

Date d'envoi (jj/mm/aaaa) :

Nom de l'élève :

Adresse :

Cher/Chère :

L'Avis de Garanties Procédurales ci-joint décrit vos droits et les procédures qui protègent vos droits en vertu de la loi fédérale et de l'État sur l'éducation spéciale, y compris la Loi sur l'Éducation des Personnes Handicapées, communément appelée « IDEA 2004 ». Ces lois et réglementations obligent les agences éducatives locales à fournir un enseignement public approprié gratuit (FAPE) à tous les élèves handicapés qui ont besoin d'une éducation spéciale. Une éducation publique appropriée gratuite, ou FAPE, signifie une éducation spéciale et des services connexes conçus pour répondre aux besoins éducatifs individuels de votre enfant, fournis sans frais pour vous, conformément au Programme d'Éducation Individualisé (PEI) de votre enfant.

Les informations contenues dans cet Avis de Garanties Procédurales sont importantes pour vous et votre enfant. Veuillez prendre le temps de l'examiner. Bien que nous ayons tenté de consolider une grande quantité d'informations dans un format lisible, nous reconnaissons que l'information peut être encombrante. Si vous avez besoin d'éclaircissements, vous pouvez demander l'aide du personnel de l'agence qui fournit des services éducatifs à votre enfant. Vous avez également le droit d'être informé des organisations créées pour aider les parents à comprendre leurs droits en vertu de ces lois. Certaines de ces ressources sont énumérées ci-dessous et se trouvent également dans l'Avis de Garanties Procédurales.

Si vous avez des inquiétudes concernant le programme éducatif de votre enfant, vous pouvez contacter les enseignants, le directeur ou les administrateurs de l'école de votre enfant. Ce type de communication est souvent utile pour résoudre les problèmes.

Vous avez également le droit, en vertu de la loi fédérale, de déposer une plainte auprès du ministère de l'Éducation de Pennsylvanie et/ou d'engager des procédures régulières, comme décrit dans la section VI du présent Avis de Garanties Procédurales.

Sincères salutations,

NOM et TITRE

## RESSOURCES LOCALES POUR LES PARENTS\*

\*Les ressources supplémentaires sont répertoriées dans l'Avis de Garanties Procédurales.

Si vous avez un enfant ayant une déficience intellectuelle et/ou des troubles émotionnels, il/elle a droit, en vertu de la Loi de 1966 sur la Santé Mentale et la Déficience Intellectuelle de Pennsylvanie et de la Loi de 1976 sur les Procédures de Santé Mentale de Pennsylvanie, aux services d'un Centre de Santé Mentale/Déficience Intellectuelle (MH/ID) local pour une évaluation médicale, psychologique et pédagogique indépendante réalisée par un professionnel diplômé d'état sans frais pour vous.

NOM/ADRESSE/NUMÉRO DE TÉLÉPHONE DE L'UNITÉ DE SERVICE DE BASE MH/ID :

SECTION LOCALE DE ARC DE PENNSYLVANIE :

### **ASSISTANCE JURIDIQUE**

#### DROITS DES PERSONNES HANDICAPÉS EN PENNSYLVANIE

800-692-7443 (ligne vocale sans frais)

877-375-7139 (ATME - Appareil de Télécommunication pour Malentendants)

717-236-8110 (Ligne vocale)

717-346-0293 (ATME - Appareil de Télécommunication pour Malentendants)

717-236-0192 (Fax)

[www.disabilityrightspa.org](http://www.disabilityrightspa.org)

#### ASSOCIATION DU BARREAU DE PENNSYLVANIE

P. O. Box 186

Harrisburg, PA 17108

800-932-0311 (Téléphone)